
Győr-Moson-Sopron Vármegyei Német
Önkormányzat Közgyűlése

MOK/38-2/2025.

JEGYZŐKÖNYV

Készült: a Győr-Moson-Sopron Vármegyei Német Önkormanyzat Közgyűlésenek a 2025.
február 27-én a Györ-Moson-Sopron Vánnegyei Önkormányzati Hivatal Győr,
Városház tér 3. földszinti tárgyalójában 14. 00 órakor tartott üléséről.

Jelen vannak: Domonkos Sándor, Ferenczi Tamás, Holczinger Lajos, Molnár Kálmánné,
Palkovits János, Wild Róbert Ferenc.

Jelen vannak mé az ülésen: Dr. Malomsoki Istvánjegyzö, Szanyiné dr. Vitinger Mónika, az
Önkormányzati, Gazdasági és Jogi Irodavezetője, Sulyokné Gombolai Zita, az Onkormányzati,
Jogi és Gazdasági Iroda munkatársa, dr. Petö Péter, a közgyűlés alelnöke.

Palkovits János a köz űlés elnöke
Köszöntötte a közgyűlés megjelent tagjait és a hivatal képviselőit.
Megállapította, hogy 6 fő képviselö van jelen, a közgyűlés határozatképes. Az egyszerü
szótöbbséghez 4 szavazat, a minősített szótöbbséghez 4 szavazat szükséges.
Jegyzökönyv hitelesítőnek Wild Róbertet, a közgyűlés tagjátjavasolta.

A testület egyhangúlag elfogadta, hogy Wild Róbert, a közgyűlés tagja legyen a
j egyzőkönyv-hitelesítő.

Palkovits János elnök

A képviselök a napirendet tartalmazó meghívót megkapták.
Megkérdezte, van-e valakinek napirendet módosító javaslata.

WildRóbert aköz űlésta "a
Javasolta, hogy vegye fel 3. napirendi pontnak a közgyűlés a Pályázati feltételek meghatározása
című napirendi pont megvitatását.

Palkovits János elnök
Szavazásra bocsátotta a módosítójavaslatot.

A közgyűlés 6 igen szavazattal felvette napirendjére 3. napirendi pontként a "Pályázati
feltételek meghatározása" című előterjesztést.

Palkovits János elnök
Szavazásra bocsátotta a napirendi javaslatot a módosítással együtt.

A közgyűlés egyhangú szavazattal az alábbi napirendet fogadta el:

1. A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Német Önkormányzat adósságszolgálati
középtávú terve.
Előadó: Palkovits János, elnök



2. Győr-Moson-Sopron Vármegyei Német Önkormányzat 2025. évi
költségvetésének elfogadása.
Előadó: Palkovits János, elnök

3. Pályázati feltételek meghatározása.
Előadó: Palkovits János, elnök

4. Támogatási kérelmek elbírálása.
Előadó: Palkovits János, elnök

5. Időközi beszámoló a két ülés között megvalósított programokról.
Előadó: Palkovits János, elnök

6. Egyebek.

NAPIREND TÁRGYALÁSA

1. na irendi ont
AG őr-Moson-So ronVárme

terve.

Előadő: Palkovits János, elnök

ei Német Önkormán zatadóssá szol álatiközé távú

Palkovits János aköz űlés elnöke
Az elöterjesztést a képviselök megkapták. Erről minden évben dönteni kell, igazából
jelentösége a számunkra nincsen, az önkormányzatnak nincsen ingatlana vagy egyéb tulajdona,
amiből bevétele származna.

Kérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Palkovits János a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta a napirendi pontot.

A közgyűlés 6 igen egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

1/2025. 11.27. MNÖH
Győr-Moson-Sopron Vármegyei Német Önkormanyzat Közgyűlése az előterjesztésben
foglaltakat megísmerte és megállapítja, hogy az Áht. 29/A. §-ában megjelölt középtavú
terv készítése - mivel a jelenlegi információk szerint a nemzetiségi önkormányzatnak a
fenti jogszabályokban meghatározott jogcímeken, költségvetési évet követő három évre
vonatkozóan nem várható bevétele, illetve adósságot keletkeztető ügyletekre ugyanezen
időszakban nem kerül sor - a nemzetiségi önkormányzat esetében nem jelent
kötelezettséget.

Határidő: 2025. február 27.
Felelős: Palkovits János, a közgyűlés elnöke



2.na irendi ont
G őr-Moson-So ron
elfo adása.
Előadó: Palkovits János, elnök

Várme ei Német Önkormán zat 2025. évi költsé etésének

Palkovits János a köz űlés elnöke
1. 040.000 Ft támogatást kaptunk idén, valamint a feladatalapú támogatásra még várunk. A
maradvány 892. 735 Ft. Az írásos anyagot mindenki megkapta.

Molnár Kálmánné ké viselő
Az idén a 2024-ben kapott feladatalapú támogatást el kell költenünk és a 2025-i évi működési
alapú támogatást is. A működési alapú támogatást tudjuk, a feladatalapút nem tudjuk mennyi.
Az^előző éví feladatalapú maradványa a 892 ezer. Az idei feladatalapú támogatást nem kötelező
az idén elkölteni, át is vihetjük a következö évre. Figyeljünk oda majd a pénzek elköltésére. Az
országos pécsi nemzetiségi napra idén mindenki a saját költségén kell elutazzon, nem terveztuk
idén, hogy abba beszállunk, mert Pécsre a busz, a szállás és egyéb költség legalább másfél
millió forintba kerülne. Jövőre Pesten lesz, ami nem kerül annyiba, úgy tervezzük, hogyjövőre
közösen megyünk el.

Palkovits János a köz űlés elnöke

Úgy tudja, hogy Pécsen már a kollégiumban is sokkal drágább a szállás, mint korábban.

Kérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Palkovits János a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a napirendi pontot.

A közgyűlés 6 igen egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

2/2025. 11.27. MNÖH
1. A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Német Önkormányzat Közgyűlése a Vármegyei

Német Önkormányzat 2025. évi költségvetésének

(a) költségvetési bevételét
költségvetési kiadását
költségvetési maradványát

1.040.000,- Ft-ban
1.932.735,- Ft-ban

892.735,- Ft-ban

2.

(b) a költségvetési hiány belső fínanszírozására szolgáló fínanszírozási műveleteket,
az előző évi költségvetési maradvány igénybevételét (működési célra)

892.735,- Ft-ban
állapítja meg az 1. számú mellékletben foglaltak szerint.

A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Német Önkormányzat Közgyűlése az 1. pontban
megállapított kiadási és bevételi főösszegen belül a kiadásokat és bevételeket kiemelt
előu-ányzatonként - az 1. számú melléklet részletezésében - a következő összegekben
állapítja meg:



Kiadások:

- Dologi kiadások

Bevételek:

- Egyéb működési célú támogatások AH belülről
- Előző évi költségvetési maradvány igénybevétele

Határidő: 2025. február 27.
Felelős: Palkovits János, a közgyűlés elnöke

1.932.735,- Ft

1.040.000,- Ft
892.735,- Ft

3.na irendi ont
Pál ázati feltételek me határozása.
Előadó: Palkovits János, elnök

Palkovits János a köz űlés elnöke
Megkérem Robit, hogy mondja el részletesen, miröl van szó.

Wild Róbert Ferenc ké viselő
Tavalyi utolsó ülésünkön kértem lényegében arra a felhatalmazást, hogy mivel voltak ilyen
súrlódások a tavalyi évben, hogy szabályozzuk ezt a pályázati lehetöségünket. Megkértem a
Baranya megyei és a Bács-Kiskun Megyei Önkormányzatnak ezt a felhívását, amit ők
közzétesznek az önkormányzataiknak, és abból kiindulva határoztam meg egyrészt a pályázók
körét és a témaköröket is. Az adatlapunkat ennek megfelelően, amit megformáztam és
összeírtam, azt ide is belefoglaltam már, tehát egy picit módosult az adatlap, hogyha ez lesz
elfogadva, akkor nyilvánvalóan ez a módosítás az adatlapra is vonatkozik, és magában a
pályazati felhívásban, amit persze kiírásnak is lehetne titulálni, muszáj felhívásnak hivni.
A pályázati kört, tehát azt, akire vonatkozik, nemzetiségi önkormányzatoknak az iskoláknak,
meg az egyesületeknek határoztam meg. Meghatározhatunk szűkebb vagy bövebb kört is. Mást
is tudunk módosítani nyilvánvalóan, mivel munkaanyag, de amiket besárgítottam, azokra meg
szerintem mindenképpen térjünk ki, hogy hogy legyen a szabályozás. Témakörökben az egy
elég bő témakör, tehát majdnem minden, ami nemzetiségi vonatkozású és amire valaki
támogatást akar kémi, az itt le van írva a kultúrcsoportok, tanulócsoportok, utazás a német
nyelvterületre, vagy egyházi anyanyelvi zarándokutak akkor a tanórán kívüli nemzetiségi
program, tehát táborok, helytörténeti kiállítások, falumúzeumok anyagának ápolása,
gazdagítása, emléktáblák, emlékhelyek létesítése, akkor a nemzetiséget érintö témákban
rendezett szakmai tanácskozások. Ha valaki ilyet akar szervezni, és a mi támogatásunkat kéri,
legyen benne, hogy erre is adhatunk, és az utolsó pont talán a legbővebb, vagy amiben eddig
míndig is gondolkoztunk, az biztos, a fő téma, saját kulturális rendezvény énekkarok,
zenekarok, tánccsoportok találkozói, anyanyelvi, egyházi rendezvények, jubileumi múltú
csoportok. Ezek a témák lehetnek és a pályázók köre pedig az önkormányzatok, nemzetiségi,
nyiÍván német egyesületek, alapítványok, és a nemzetiségi iskolák, óvodák, azok nyilvánvalóan
csak az első kettő témára pályázhatnának, mert ne ő szervezzen zenekari tánccsoporttalálkozót,
meg szakmai konferenciát, hanem azt szervezze meg valamelyik német önkormányzatból
valaki, és akkor ö meg azon részt vesz.
Jó, és akkor a pályázati keretösszeget, ugye ez az első pont, ami ki van sárgítva, azt én 2, 5 millió
forintban határoztam meg. Abból kiindulva, hogy megnéztem a tavalyi költségvetést, és a
tavalyi költségvetésünk az összesen 5 millió forintot tett ki, már feladatalapúval, meg
mindennel.



A következő pont pedig az, hogy 150. 000 forintban lett maximálva ajavaslat szermt, meg az
eddigi gyakorlat szerint is az egy pályázatra kapható maximális támogatás összege. Hogyha ezt
a 2,5'millió forintot ilyen 150 ezer forintokra lebontjuk, akkor 16 vagy 17 pályázatot tudunk
támogatni, és 15 német önkormányzat van a megyében. Hogyha azt mondjuk, szintén az eddigi
gyakoriatnak megfelelöen, hogy egy önkormányzat - ugye nem csak önkormányzat hanem
níost már bövülnek az egyesületekkel, meg az iskolákkal is bövül ez a kör. Hogyha egy
településröl több pályázat érkezik, mert az is ajavaslatom, hogy egy településben maximáljuk
azt/hogy hány, egy'évben hányszor 150 ezer forintot lehet valamelyik településnek odaadni
ilyen programokra. Ha ezt felszoroznánk, tehát hogyha azt mondjuk hogy valaki megnyeri a
harmat, 450 ezer forint, akkor kijön ebből a két és fél millióból öt. Akkor öt települést tudunk
támogatni, aki három programot megvalósít, márpedig jó. Ezt nem is ragozom tovább.
Szerintetekjó ez a 2,5 millió forintos keretösszeg nagy, vagy kicsi?

Domonkos Sándor ké viselő
Nem nagy egyáltalán.

Wild Róbert Ferenc ké viselő
Én ezt önkényesen, körülbelül a felét erre megadtam a költségvetésnek, meg abból is kiindulva,
hogy a tavalyi támogatásokat hogyha összeadjuk, tehát azt, hogy mennyit szavaztunk meg ilyen
beadott pályazatokra, akkor közelítjük ezt az összeget. Tehát akkor összejön ez a tizenvalahány
támogatott pályázat. És hogyha tavaly belefért, akkor valószínűleg idén is belefog.

Molnár Kálmánné ké viselő
Én azért azt szeretném akkor kérdezni, ez nagyonjó, hogy ezt itt ki is emelted az időpontokat,
hogy meddig lehet igényelni. Ugye ez az áprilistól szeptemberig Ezzel kapcsolatban azon kell
akkor gondolkodnunk, hogy egy-egy gyűlésen a pályázók, ha beadják mind a hánnat mert ugye
azt írtuk oda, hogy hármat, hogy akkor odaadjuk-e azt a hármat, vagy pedig elosztjuk az
időrendi gyűlések szerint, ahogy a gyűlések vannak, úgy adhat be akkor mmdenki saját
magának pályázatot. Mert hogyha most ezt április 15-ig, mondjuk a következö gyűlésig valaki
bead eleve harmat, nemcsak egy, hanem mondjuk öten beadnak, akkor már nincs is értelme az
egésznek, hogy tovább fusson a túlpályázatot. Hogy ezzel kapcsolatban, hogy gondolkodtok,
hogy ezzel kapcsolatban, hogy legyen?

Domonkos Sándor ké viselő

Én nem gondolnám azt, hogy mind a hármat egyszerre kellene beadni.

Molnár Kálmánné ké viselő
Arra is oda kellene figyelnünk, ami konkrétan nincs itt leírva, hogy mivel legalább négy
gyűlésünk van, tehát mindenkinek lehetösége van arra, hogy a három pályázatát beadja, akkor
azt is határozzuk meg, hogy egy gyűlés alkalmával egy önkormányzat csak egy pályázatot adjon
be, és egy pályázatot támogassunk.

Palkovits János a köz űlés elnöke
Ezt évre határozzuk meg, hogy szerintem, akik fél évig, augusztusig akamak valamit szervezni,
azok így adják be, és a későbbi időpontra, tehát az őszi meg az adventi időszakra, azok meg az
év második felében. Figyelj, Mariann, akkor hogyha ő úgy igyekszik, hogy mindjárt beadja
mind a hármat, akkor dátum szerint. Tehát, hogy mikor valósul meg a rendezvény, mi
elhalaszthatjuk a döntést.



Ferenczi Tamás ké viselő

A lehetöségek túlságosan kicsik ahhoz, hogy ilyen nagy körbe osszuk a pénzt. Tehát azt
mondom, hogy az iskolát, az alapítványt, az óvodát, az egyesületeket vegyük ki. Az
önkormányzatok pályázzanak, és az önkonnányzatok támogassák az óvodát, az iskolát, én ezt
teszem.

Palkovits János a köz űlés elnöke
Nálunk a helyi német önkormányzat nem támogatja a dal és kultúregyesületet, a németet.

Ferenczi Tamás ké viselő

Akkor tegyünk kivételt. Akkor mondjuk azt, hogy kivétel tehető. Kész, ilyen egyszem, és akkor
lehet támogatni. Úgy gondolom, hogy az egyesületek rengeteg pályázatot nyerhetnek, ha
pályáznak. Ez az alapítványra is vonatkozik. Az óvoda, iskola ugyanígy van. Millió pályázatot.
Tehát ez a 2, 5 millió szerintem kicsi összeg ahhoz, hogy ilyen bő körben engedjük meg a
pályázási lehetöséget.
NáÍunk van két egyesület, Györben ismertük a helyzetet, két alkalommal nem tudtak elszámolni
a pénzzel, nem határidőre, hanem el sem tudtak számolni, egyik egyesület sem. Tehát innét
komolyan át kell ezt gondolni, mert ugye a szabály az határozza meg, hogy két évig nem is
pályázhatnak innét.

Wild Róbert Ferenc ké viselő

Igen, ez benne volt a baranyaiaknak a kiírásban, hogy nem pályázhat az aki az elöző körben
nem számolt el. De ez nekünk az első kiírásunk. Most még nem írhatom bele azt, amit majd a
jövő évibe beírhatjuk, hogy aki nem számolt el, az nem kap pénzt.

Palkovits János a köz űlés elnöke
Hát tulajdonképpen egyesületet nagyon ritkán támogattunk.

Szan inédr. Vitin erMónika azÖnkormán zatí Gazdasá iésJo ilrodavezető'e
Javaslom, hogy annyira szigorúan ne határozzátok meg, mert van öt ülésetek egy évben. Egy
kis rugalmasság legyen benne.

Wild Róbert Ferenc ké viselő

Jó. Mindig az üléseken tudunk csak határozni a beérkező pályázatoknál, ugye az a második
javaslatom, hogy ha nem időpontokat határozunk meg, akkor lehet a beadási határido
folyamatos, és ̂ckor kiírjuk, hogy mindig a következő ülésünk döntünk ami eddig is volt, csak
akkor szerintem oda kéne ími, hogy mikor ülésezünk. Egy éves terv kellene.

Molnár Kálmánné ké viselő
Hát körülbelül mi is tudjuk, mert minden évben ugyanakkor van ülés, ugyanabban a hónapban,
a hónap végén. Február, május vége, szeptember és év vége.

Wild Róbert Ferenc ké viselő
Jó, akkor szerintem maradjunk ebben, hogy a beadási határidö folyamatos, és a német
önkormányzat a támogatásról mindig a következö ülésén dönt, ezt fogom beleími, és azt, hogy
a tervezett ülés időpontok most április 25.
A következő beadás, illetve akkor a szeptemberi az ülésre, az aztjelenti, hogy akkor augusztus
31., október 3 1. legyen a következő.
Amit a Tamás javasolt, hogy akkor vegyük ki az alapítványokat meg az iskolákat?



Ferenczi Tamás ké viselő
Hát szerintem azt is ki kéne venni, és akkorjó, akkor tegyük be azt, hogy rendkívüli esetben el
lehet témi.

Wild Róbert Ferenc ké viselő
Ha van kivétel, akkor mindenki arra fog hivatkozni. Van egy kivétel, akkor inkább vegyük ki,
és akkor csak, hogy mondjam, tehát akkor csak az önkormányzatoknak hirdessük meg, és
kérjük, hogy minden önkormányzati területükön működő egyesületeknek a programját
koordinálják.

Domonkos Sándor ké viselő
Egyetértek. Az önkonnányzatok pályázzanak.

Molnár Kálmánné ké viselő

Éwégén, ha úgy állunk akkor bövíthetjük a keretet.

Palkovits János a köz űlés elnöke
Meglátjuk, utána ezt akkor is módosíthatjuk, ha meglátjuk, hogy mennyi kérelem van.

Wild Róbert Ferenc ké viselő
Akkor kellene még egy email cím, amire érkezik majd, mno@gyms. hu jó lesz? Elektronikus
beadást preferáljuk.
Azzal tiegyetértetek, hogy 20% önrészt kelljen vállalni. Mert aki 150 ezer Ft támogatáshoz 30
ezer forintot nem tud hozzárakni, az minek pályázik?

Sul okné Gombolai Zita az Önkormán zati Gazdasá i és Jo i Iroda munkatársa
Hogyha beleírjuk ezt a 20%-ot, akkor viszont az egészről kellene számolni.
A számlát a megyei önkonnányzat nevére kell kémi, mert támogatásból támogatás nem adható
tovább.

Domonkos Sándor ké viselő

Én meg azt gondolom, bocsánat, én meg azt gondolnám, hogy itt az elszámolásból csak arrol
hozunkszámlát, amit kapunk, tehát 150 ezer forintot, akkor arról, hogy menjen el, rakjunk oda
a húsz százalékot.

Wild Róbert Ferenc ké viselő
Akkor vegyük ki az önrészt.
Egyetértetek most így a többivel? Leírom részletesen, amiket megbeszéltünk, és továbbítom
mindenkinek.

Palkovits János a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a határozatijavaslatot.

A közgyűlés 6 igen egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

3/2025. 11.27. MNÖH
A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Német Önkormányzat Közgyűlése elfogadja a
pályázati feltételeket, a megbeszélt módosításokkal együtt.



Határidő: 2025. február 27.
Felelős: Palkovits János, a közgyűlés elnöke

4.na irendi ont
Támo atási kérelmek elbírálása.
Előadó: Palkovits János, elnök

Palkovits János a köz űlés elnöke
Az alábbi támogatási kérelem érkezett.

4. 1)Nöna izenésrendezvén G ör
A győri Német Önkormányzat idén is megrendezi a hagyományörzö nönapi zenés
rendezvényét. Sváb zenés műsorral, vacsorával és a hölgyek felköszöntésével. Egyesületi
tagok, nemzetiségi óvoda és iskola tagjai vesznek részt a rendezvényen. A rendezvény
összköltsége 250. 000 Ft, ebből az igényelt támogatás 150. 000Ft.

A képviselök egyetértettek ajavaslattal.

Palkovits János a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta a Nönapi zenés rendezvény 150.000 Ft-tal történő támogatását a Nönapi
rendezvény megszervezésének finanszírozására.

A szavazáson Ferenczi Tamás érintettsége miatt nem vesz részt.

A közgyűlés 5 igen egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

4/2025. 11.27. MNÖH
1. A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Német Önkormányzat Közgyűlése 150. 000 Ft
támogatást nyújt - társfinanszírozással - a Győr Megyei Jogú Város Német
Önkormányzat részére, a 2025.03.05-i Nőnapi Zenés rendezvény megszervezésének
költségeire, a 2025. évi költségvetésének terhére.
2. A társfmanszírozással nyújtott támogatás nem tartalmazza a reprezentációs
költségeket. Amennyiben a benyújtott számla alapján reprezentációs adófizetési
kötelezettség keletkezik, annak kifizetése a támogatási kérelem benyújtójának
kötelezettsége.

Határidő: 2025. február 27.
Felelős: Palkovits János, a közgyűlés elnöke

S.na irendi ont
Időközi beszámoló a két ülés között me
Előado: Palkovits János, elnök

alósított ro ramokról.

Holczin erLa'oské viselő

Mosonmagyaróváron az alábbi események zajlottak:
2024. 12. 11. Német karácsony (Mosoni templom, majd Fehér Ló Közösségi Ház),
2025. január 15. A Mosoni Német Származásúak Egyesülete közgyűlése,
2025. febmár 14. Valentin-nap a Móra iskolában és egyesületi farsang.



Domonkos Sándor ké viselő

Levélen az alábbi események zajlottak:
-2024. 11. 22-én facsemetéket ültettünk a levéli Májusl liget utcában lévő parkban. A 18 db
hársfát, 6 db kőrisfát, 14 db gömb vérszilvafát magam szállítottam községünkbe, Domonkos
Róbert gépi fúrójával pedig sikerült szakszerűen elültetni.
-Az idefÁdventi Ablaknyitás 4. ablakát (2024. 12.04) a levéli Heideboden Énekkar vállalta be.
Az énekkar egy nagyon aranyos, német, karácsonyi dalcsokrot állított össze. Az énekük alatt
megnyílt a 4. ^blak~Ís. A közös éneklés után forralt borral, teával és zsíros kenyérrel várták az
érdeklődőket.
-2024. december 12-én ismét kedves, Német Karácsonyi Ünnepséggel zártuk az évet.
A Levélfalvi Manók Óvoda nagycsoportosai, a Katica csoport kisgyermekei kezdték a műsort
német nyelvű előadásukkal. Felkészítő óyónők Boros Csilla és Perjámosí Zsuzsarma^
Az ovisokat a helyi Német Nemzetiségi Általános Iskola diákjainak műsora követte. Felkészítö
tanámők Nagy Adélka és Horváth Erika.
A gyerekek utan a Heideboden Énekkart hallhattuk Nagy Adélka vezetésével és Schmidt Róbert
hamionika kíséretével. A vacsora után a Levéli Harmonikások szórakoztatták a vendégeket.
A gyerekeket mikuláscsomaggal ajándékozta meg a Levéli NNÖ. A meghívott vendégeket
meleg vacsorával vártuk.
- 2025. január 18-án immáron 9. alkalommal került megrendezésre a IX. Levéli
Töpörtyűsütő Verseny. A 2023. és 24. év nyertes csapatát, a Levéli Német Nemzetiségi
ÁÍtaÍános Iskola tanárait, a Keverö Nevelőket Í5 kg zsírszalonnával támogatta a Levéli NNÖ.
A Keverö Nevelök idén a 3. helyre kerültek.

Palkovits János a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta az elsö beszámolót.

A közgyűlés 6 igen egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

5/2025. 11.27. MNÖH
A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Német Önkormányzat Közgyűlése elfogadja a
"Mosonmagyaróváron történt eseményekről" szóló szóbeli előterjesztést, mely német
nemzetiségi rendezvény megvalósulásáról és annak megvalósításában a Győr-Moson-
Sopron Varmegyei Német Önkormányzat tevékeny hozzájárulásáról (Holczinger Lajos
részvétele) számol be.
Határidő: 2025. február 27.
Felelős: Palkovits János, a közgyűlés elnöke

Palkovits János a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta a második beszámolót.

A közgyűlés 6 igen egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

6/2025. 11.27. MNÖH
A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Német Önkormányzat Közgyűlése elfogadja a
"Levélen történt eseményekről" szóló szóbeli előterjesztést, mely német nemzetiségi
rendezvény megvalósulásáról és annak megvalósításában a Győr-Moson-Sopron
Vármegyeí Német Önkormányzat tevékeny hozzájárulásáról (Domonkos Sándor
részvétele) számol be.



Határidő: 2025. február 27.
Felelős: Palkovits János, a közgyűlés elnöke

6. na irendi
Eevebek.

ont

dr. PetőPéter aGY-M-SVárme eiKöz űlés alelnöke
Sok szeretettel köszöntöm a Vármegyei Nemzetiségi Önkormányzatnak a tagjait. Amikor én
megjelenek, az a barátságon kívül látom azt jelenti, hogy akkor^ vármegyei értéknap
szerveződik, amelynek ugye nemzetiségi nap és értéknap az elnevezése. Én azt gondolom, hogy
tavaly ez a fertőszentmiklósi együttműködés példa értékűen sikerült. Akkorjeleztük, hogy idén
valószínűleg Mosonmagyaróvár térsége lesz értelemszerűen. Jánossomorján lenne egyébként a
rendezvény^ Jánossomorján április 12-én egy kifejezetten jó minöségű nagy kultúrház, egy
nagyon jó kultúrossal és egy nagyon jó technikával. Mindenképpen májusig szeretnénk a
páfyázatot is lezámi, nem akartuk volna még téli idöszakban csinálni. Schmidt János fuvos
emÍékkoncert lesz, ö állítólag német származású volt, és az ottani sváb íüvószenei kultúrát is
építette egyébként. Jánossomorjának van egy német nemzetiségi füvós zenekara egyébként.
Mindig próbálunk két, adott esetben akár háromnyelvű istentiszteletet is összehozni. Ugyanúgy
délután fél kettőkor elkezdődne a protokolláris része. Mivel az ö választókerülete, ezért
természetesen Nagy Istvánt meg akarjuk hívni. A polgármester úr tud a rendezvényünkről, és
most ez egy olyan vármegyei értéknap lesz, ahol a megyei elnök, Hámori György is eljön.
Elöször lemennének a köszöntök, utána lenne egy vagy két darab táncos dolog. Tavaly a cigány
embemek végül nem adtuk át a díjat, úgyhogy akkor azt most megtennénk. Horváth Elemémek
a díját, amit tavaly megszavazott mindenki. Mi továbbra is biztosítanánk a lehetöséget minden
nemzetiségnek, hogyha a sajátjait szeretné egyébként külön díjazni, ennek van egy évtizedes
gyakorlata, akkor ennek helyt adunk természetesen nagyon szívesen. Külön értéktár asztallal is
készülünk, és településektöl is szívesen vesszük, ha így érkeznek. A hely könnyen
megközelíthető, nagy parkolóval rendelkezik, így könnyen elférünk.

Molnár Kálmánné ké viselő
Van egy tánccsoport a megyében, akikre gondoltunk, de meg kell kérdeni öket, hogy vállalják-
e, nincsen-e más programjuk.

dr. Pető Péter a GY-M-S Várme ei Köz űlés alelnöke
A horvátok is már szervezik a fellépöt, ha minden igaz főzni is fognak, a romák pedig fiatal
táncosokkal készülnek.

Palkovits János a köz űlés elnöke

Utánajárunk és időben vissza fogunkjelezni. Köszönjük szépen atájékoztatást.

Palkovits János a köz űlés elnöke
Kérdezte, hogy van-e valakinek egyéb tájékoztatója a testület felé.

További kérdés, hozzászólás, tájékoztatás nem hangzott el.



Palkovits János aköz űléselnöke

Megköszönte a részvételt, az ülést bezárta.
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iselő, jegyzőkönyv-hitelesítő
Palko^its János

a közg^űlés elnöke




